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Javult a dolgozók egészségügyi 
á^l l í i f Egészségügyi kérdések az SZMT és a 
I j 1 1 « SlCföCt városi tanács vb ülésének napirendjén 
O j Csongrád megye. Szeged fekvő- és járóbeteg ellátá- hajtó bizottsága — fontos, 

sának helyzetéről tanácskozott keddi kibővített ülé- hogy a tüdőbeteggondozó va-
sén a Szakszervezetek Csongrád megyei Tanácsának el/nök- lóban korszerű röntgenlabo-
sége. A szegedi SZTK alközpont tájékoztató jelentését ratóriummal rendelkezzen. 
dr. Reich Olga ellenőrző főorvos terjesztette elő. Az ülé- Utasították a tanács illetékes 
sen részt vett Csutorka Lajos, a SZOT elnökségének tagja, 
az Élemiszeripari Dolgozók Szakszervezetének főtitkára is. 

Kétszer annyi biztosított 
Az elnökség megállapította 

a többi között., hogy 
az u tóbbi é v e k b e n közel 
ké t szeresére nő t t a bizto-
s í to t t dolgozók s záma 
Csongrád megyében . 

Szegedre például 1956-ban 
69 ezer, 1963-ban pedig már 
125 ezer biztosított dolgozó 
betegellátása hárult. Ezek-
ben az években 

soka t fe j lődöt t a szakorvo-
si el látás , 

de a körzetiorvosi létszám 
emelkedése nem tartott lé-
pést ezzel a fejlődéssel. To-
vább nőtt a rendelők túlzsú-
foltsága. Ugyanakkor néhány 
községi körzetben az orvosi 
állás nincs betöltve, mert 
nem tudnak lakást biztosíta-
ni az orvosok részére. 

A szakorvosi ellátás javu-
lását az is jelzi, hogy az egy 

rendelkezése, amellyel meg-
szüntették az állományon kí-
vüli béralapból fizetett szak-

szakigazgatási szervét, hogy 
megfe le lő helyiséget biz to-
s í t s a n a k a r ö n t g e n l a b o r a -
t ó r i u m s z á m á r a . 

Szükséges az is, hogy Sze-
geden létrehozzanak egy 
úgynevezett tbc-tenyésztési 
laboratóriumot, ami a kor-

orvosi órákat Ez több tize- szerű kivizsgálásokhoz szin-
met érintett Szegeden: az tén kell. Ezt a laboratóri-
újszegedi szövőt a kender- Umot a szegedi KÖJÁLL 
fonót, a textilművet és a majd létesítendő új épületé-
cipőgyárat. A városi tanács ben célszerű életre hívni. A 
egészségügyi osrtálya támo- végrehajtó bizottság utasí-
gatásával újabb szakorvosi totta a tanács egészségügyi 
órák engedélyezésével a tex- osztályát, hogy a KÖJÁLL 
tilművekben már ellensú- épületének tervezésekor 
lyozták a rendelkezés okozta tenyésztési laboratóriumot is 

A J Ö B Ó L IS M D t i A R T 
A SOK 

ELKÉSETT 
BESZÉLGETÉS 

KÖNYV A TANYÁN 
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Ciprus ügye a Biztonsági 
Tanács előtt — Carapkin 
a leszerelési tárgyalásokról 

Első ízben hétfőn ült össze a Biztonsági Tanács, hogy 
a Ciprusi Köztársaság kévésére megvitassa a szigetország-
ban kialakult helyzetet. Ez az ülés azonban néhány per-
c'g tartott csupán, mert a tanács tagjainak több időre volt 
szükségük a jelenlegi körülmények tanulmányozásához. A 
küldöttek végül is keddi tanácskozásukon kezdtek érdem-
ben foglalkozni a ciprusi panasszal. 

Kedden ülést tartott a genfi tizennyolchatalmi leszere-
lési értekezlet. Carapkin, a szovjet küldöttség vezetője is-
mét síkra szállt az "atompajzs*, vagyis Gromiko szovjet 
külügyminiszter tervének megvalósítása mellett. Az ülés 
végén a szovjet delegáció vezetője újságírók előtt ismé-
telten jelentette ki ezzel kapcsolatbein, hogy bármikor ké-
szek tanácskozást kezdeni az Egyesült Államok képviselői-
vel a terv részleteiről, illetve végrehajtásáról. 

Tudósítások a 2. oldalon. 
Burundi Királyság kor- az úgynevezett európai poli-

kiesést. 

Fejlődő üzemorvosi 
ellátás 

Az elmúlt évben két üzem-
ben, a kenderfonógyárban és h f y t a k é t k e r ü l e t v é 
a ruhagyarban jelentós lé- .. , 
pést: tett előre az üzemorvosi h a l t o bizottságának figyel-
eItatás azzal, hogy az üzem mét, hogy a gondozók mag-
orvcsa is vehet táppénzál- valósításához szükséges elő-

iktassanák be. 
Megállapították, hogy a 

II. és a III. kerületben is 
tbc-gondozót kell létrehozni. 
A végrehajtó bizottság fel-

beteg vizsgálatára, ellátására lományba betegeket. Ez he- . 
fordított idő ma már eléri u, keszuleti inteZkedeseket te-
az országos átlagot. Ennek 
ellenére azonban 

Szegeden még mindig ke-
vesebb idő j u t egy beteg 
kezelésére 

a sebészeti, nőgyógyászati és 
reuma szakrendeléseken, a 
megye más városaiban pedig 
orr-fül-gége és szemészeti 
szakrendelésen. Szegeden va-
lamelyest javul a helyzet, 
mert rövidesen megkezdi 
működését egy másik reu-
matológiai szakrendelés a 
gőzfürdőben. Itt két hét múl-
va újabb szakorvos kezdi 
meg munkáját 

Az üzemorvosi ellátással 
kapcsolatosan megállapította 
az elnökség, hogy az elmúlt 
tíz év alatt jelentős fejlődést 
értünk el. 1953-ban például 
napi 41 óra orvosi ellátás ju-
tott a megye üzemeire, ta-
valy már 78 óra. A fejlődés-
re fékező hatással volt az 
elmúlt év novemberében a 
Könnyűipari Minisztérium 

lyes módszernek bizonyult, 
mert az üzemi orvos ismeri gyék meg. 
a dolgozókat, munkakörül-
ményeiket, helyesebben tud-
ja irányítani a táppénzes 
betegek sorsat. Az elnökség 

helyesli c jogkör k i t e r j e sz -
tését ú j a b b ü z e m e k r e . 
Még nincs szervezetten 

megoldva a baleseti és moz-
gásszervi betegek útókeze-
lése. 

Megállapította az elnök-
ség, hogy 

csökken t az orvose t ika i bi-
zot t sághoz é rkeze t t be je -
len tések s z á m a . 

Egyre kevesebb panaszt hal-
lani a szakorvosok munkájá-
val kapcsolatban, de még 
rrúndig igen sokan sérelme-
zik néhány egészségügyi al-
kalmazott magatartását. 

Végül az elnökség több ha-
tározatot hozdtt a járó- és 
fekvőbeteg-ellátással kapcso-
latos szakszervezeti munka 
javítására. 

PAPOK 
— SPORTDJtESSZBEN 

MSZMP-
küldöttség 

utazott 
a Szovjetunióba 

A Szovjetunió Kommunista 
Pártja Központi Bizottságá-
nak meghívására kedden 
reggel Moszkvába utazott az 
MSZMP küldöttsége, amelyet 
Kállai Gyula, a Politikai Bi-
zottság tagja, a Miniszterta-
nács elnökhelyettese vezet. A 
küldöttség tagjai: Cseterki 
Lajos, a Politikai Bizottság 
póttagja, a Központi Bizott-
ság titkára, Aczél György, 
a Központi Bizottság tagja, 
a művelődésügyi miniszter 
első helyettese és Úvári Mik-
lós, a Központi Bizottság pót-
tagja, a KB osztályvezető 
helyettese 

mánya válaszolt Hruscsov 
újévi üzenetére. A válasz 
hangsúlyozza, hogy Burundi 
mindig támogatta azokat a 
népeket, amelyek határozot-
tan a béke és a békés együtt-
élés útjára léptek. Szüksé-
gesnek tartja, hogy a világ 
népei a területi kérdéseket 
ésszerű tárgyalások útján 
oldják m e g 

0 0 Segni olasz köztársasá-
gi elnök szerdán háromnapos 
hivatalos látogatásra Párizs-
ba érkezik. A francia—olasz 
megbeszélések központjában 
ugyanazok a kérdések sze-
repelnek, amelyekben De 
Gaulle és Erhard nem tudott 
megegyezni: az Atlanti Szö-
vetség problémája, az Egye-
sült Államokhoz való viszony, kításával. 

tikai unió kérdése. 
0» Február 18-án összeült 

a ghanai parlament, hogy 
szentesítse azokat az alkot-
mánymódosítási javaslato-
kat, amelyek mellett Ghana 
lakossága a január utolsó he-
tében megtartott, népszavazá-
son állást foglalt 

00 Az ország közvéleménye 
nagy elégtétellel állapítja 
meg, hogy a vasárnapi vá-
lasztások a görög demokra-
tikus erők győzelmét hozták. 
Az ERE egyik vezető lapja, 
az Akropolisz keserűen álla-
pítja meg: "a választások 
igazi nyertesei a kommunis-
ták voltak*. Pál király ked-
den fogadta Papandreut, és 
megbízta a kormány megala-
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Az Országcs Békefanács távirata 
N e w Yorkba, Kubába és Ciprusra 

Az Országos Béketanács 
táviratban foglalt állást né-
hány időszerű nemzetközi 

•
A szegedi városi tanács végrehajtó bizottsága tegnap, 
kedden délelőtt ülést tartott. Napirendi pontként tár-

gyalták dr. Turóczki Júliának, a városi tanács egészség-
ügyi osztálya vezetőjének és Krekuska Istvámnénak, a Vö-
röskereszt városi titkárának előterjesztése alapján a tbc el-
leni küzdelem helyzetét Szegeden. 

8,4 százalékkal kevesebb 
megbetegedés 

Országosan és Szegeden is őrzik. Igen örvendetes, hogy 
nagyok az eredmények a tbc, tavaly is tovább csökkent a 
az egykori népbetegség mind nyi Iván tartott tbc-s gyerme-
nagyobb mérvű visszaszorí-
tásában. Ebben a megfelelő 
táplálkozásnak, valamint a 
megelőző orvosi intézkedé-
seknek, s a betegek gondos 
kezelésének van döntő sze-
repe. 

A ny i lván t a r to t t betegek 
száma tava ly Szegeden 8,4 
százalékkal csökkent . 

A betegeket a tüdőszűrések 
útján is felderítik, ezután 
gyógykezelésük biztosított. A 
Kálvin téren tavaly létesített 
stabil szűrőállomás igen jó 
szolgálatot tesz a köz egész-
ségének védelmében. Meg-
előző intézkedésként eredmé-
nyes és folyamatos gyógy-
szeres védelmet kaptak és 
kapnak a tbc-betegek kör-
nyezetében élők. 

Szegeden m i n d e n ú j szü lö t t 
m e g k a p j a a BCG-ol tás t , 

továbbá az előírt korosztá-
lyokat folyamatosan ellen-

Baráti 
iiiiiiiniiiiiiiniii! 
együttműködés 
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1948. február 18-án a szov-
jet és a magyar kormány 
barátsági, együttműködési és 
kölcsönös segélynyújtási szer-
ződést kötött. Ez a testvéri 
kapcsolat azóta is évről évre 
erősödik és gazdagodik 

ELSŐ KÉPÜNK a Barát-
ság olajvezeték befejező 
munkálatait mutatja be. Ez 
a létesítmény rendkívüli 
mértékben segíti Magyaror-
szág energiaszükségletének 
kielégítését. 

MÁSODIK KÉPÜNK egy 
1200 tonnás hajó vízre bocsá-
tását ábrázolja a Gheorghiu 
Dej Hajógyárban. 1945 óta a 
magyar hajóépítők világhírű 
kollektívája 120 vízi jármű-
vet készített a Szovjetunió-
nak. 

kek száma és Szegeden e te-
kintetben országosan is az ] 
egyik legalacsonyabb a meg- | 
betegedési arány. 

Újabb intézkedések 
Az egészségügyi intézmé-1 

nyek, valamint az egészség- i 
ügyi és szociálpolitikai állan-
dó bizottság, a tbc társadalmi 
bizottság hathatósan együtt-
működik a gümőkór további 
visszaszorításéért. Segítették, 
hogy a csökkent munkaké-
pességű, de már nem fertőző 
tbc-s betegek megfelelő 
munkához jusranak. 

A tbc legyőzésére ú j a b b 
szakorvosi intézkedésekre, 
valamint egészségügyi felvi-
lágosító munkára is sor ke-
rül. A gümőkór további visz-
szasaorításához — állapította 
meg a városi tanács vé&e-

kérdésben. Felemelte szavát 
a törvénytelenül elfogott ku-
bái halászok szabadonbocsá-
tása mellett. U Thant ENSZ-
főtitkárhoz intézett üzeneté-
ben többek között ezeket 
írja: 

— Kérjük önt: járjon köz-
be, hogy a kubai halászokkal 
szemben érvényesítsék a 
nemzetközi törvényességet 
és ezzel is enyhítsék a Karib-
tenger térségében ismét ki-
éleződött feszültséget. 

A Havannába küldött táv-
irat népünk rokonszenvéről 
és szolidaritásáról biztosítja 
a Kubai Béketanácsot. Han-
got ad népünk meggyőződé-
sének: a világszerte kibon-
takozó felháborodás és tilta-
kozás eléri célját, a fogva 
tartott kubaiak szabadonbo-
csátását. 

A ciprusi helyzettel kap-
csolatban Makariosz érsek-
nek, a köztársaság elnökének 
az Országos Béketanács egye-
bek között a következőket 
írta: 

— Támogatjuk a ciprusi 
hazafias erőket. Bízunk ab-
ban, hogy az ö n személyes 
fáradozásai, a haladó erők 
támogatásával együtt, meg-
mentik a köztársaság függet-
lenségét és önrendelkezési 
jogát (MTI) 

Találkozó 
a szovjet 

nagykövetségen 
A magyar—szovjet barátsá-

gi, együttműködési és kölcsö-
nös segélynyújtási szerződés 
megkötésének 16. évfordulója 

i alkalmából N. R. Seleh, a 
1 Szovjetunió budapesti nagy-
1 követségének ideiglenes ügy-
vivője kedden este filmbemu-

: tatóval egybekötött baráti ta-
; lálkozót rendezett a nagykö-
I vétségén. 

Az esten levetítették Valen-
tyina Tyereskova és Valerij 
Bikovszkij páros űrrepülésé-
ről készült színes dokumen-
t u m f i l m e t (MTI) 


